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Protokół Nr 42 
z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Więcborku, odbytego  

w dniu 13.12.2013r. 
 
 
Spotkanie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury  
w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 13:00 – 16:40. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w spotkaniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku  - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
3. Zastępca Burmistrza Więcborka    - Iwona Sikorska 
4. Skarbnik Gminy Więcbork    - Alina Kruk 
5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej  

w Więcborku      - Danuta Zawidzka 
6. Główna Księgowa Biura Obsługi Oświaty  

Samorządowej w Więcborku    - Ewelina Gracz  
 
Komisji Przewodniczył Zastępca Komisji Budżetu i Finansów p. Waldemar Kuszewski 
 
Przewodniczący Komisji p. Waldemar Kuszewski powitał wszystkich zebranych 
przypominając jednocześnie, że tematyka spotkania obejmuje zaopiniowanie projektu 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork i Projektu budżetu Gminy Więcbork na 
2014 rok oraz sprawy różne.  
 
Do powyższego nie wniesiono żadnych propozycji zmian. 

 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

 
Przed przystąpieniem do realizacji założonych punktów porządku obrad Przewodniczący 
Komisji  przypomniał obecnym o symbolicznej dacie tj. 13 grudnia proponując 
uczczenie minutą ciszy ofiar stanu wojennego i osób prześladowanych w tamtym czasie. 
 
W dalszej części kontynuowano obrady. 
 
Przewodniczący Komisji  przekazał głos Skarbnik Gminy Wi ęcbork, która na wstępie 
omówiła podstawowe założenia projektu budżetu na 2014 rok.  
 
 
Dochody budżetu gminy planuje się w wysokości 39.362.577,63 zł. 
Dokonuje się podziału dochodów ogółem na: 
1. dochody bieżące      – 35.588.723,49 zł. 
2. dochody majątkowe     –   3.773.854,14 zł., w tym: 
3. dotacje i środki przeznaczone na inwestycje  –     3.373.854,14 zł. 
4. dochody ze sprzedaży majątku    –        400.000,00 zł. 
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1. Wydatki budżetu gminy planuje się w wysokości 42.030.872,85 zł. 

2. Dokonuje się podziału wydatków ogółem na: 

− wydatki bieżące       – 35.029.907,13 zł. 

− wydatki majątkowe      –   7.000.965,72 zł. 

3. W wydatkach bieżących wyodrębnia się: 

− wydatki jednostek budżetowych   – 25.436.204,64 zł. 

− wynagrodzenia i składki od nich naliczone   –      17.472.941,57 zł. 

− wydatki związane z realizacją ich statutowych zadań –   7.963.263,07 zł. 

− dotacje na zadania bieżące     –   1.246.900,00 zł. 

− świadczenia na rzecz osób fizycznych   –   6.807.574,00 zł. 

− wydatki na programy finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 
ust. 1 pkt. 2 i 3       –      289.228,49 zł. 

− wydatki na obsługę długu    –   1.250.000,00 zł. 

4. W wydatkach majątkowych wyodrębnia się: 

− inwestycje i zakupy inwestycyjne   –   7.000.965,72 zł. 

− w tym na programy finansowane z udziałem środków o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt. 2 
i 3 – 5.138.719,14 zł.  

− Wydatki na programy i projekty realizowane ze środków pochodzących z funduszy 
strukturalnych i Funduszu Spójności w wysokości 5.427.947,63 zł, zgodnie  

 

1. Deficyt budżetu gminy w wysokości 2.668.295,22 zł, zostanie pokryty 
przychodami pochodzącymi z: 

1) z zaciągniętych kredytów w wysokości 2.344.340,22 zł. 
2) zaciągniętych pożyczek z WFOŚiGW w Toruniu w wysokości 323.955,00 zł.  

2. Przychody budżetu w wysokości 3.608.295,22 zł, rozchody w wysokości 
940.000,00 zł,  

W budżecie tworzy się rezerwy: 
1) ogólną w wysokości: 119.465,00 zł, 
2) celową na zadania kryzysowe w wysokości: 80.535,00 zł, 

Ustala się dochody w kwocie 177.100,00 zł z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 177.100,00 zł na realizację zadań 
określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz zwalczania narkomanii w kwocie 12.900,00 zł. 

Dotacje udzielone z budżetu gminy dla: 
1) jednostek zaliczanych do sektora finansów publicznych – 1.252.679,21 zł,  
podmiotów nienależących do sektora finansów publicznych – 229.000,00 zł, zgodnie 

Limity zobowiązań z tytułu kredytów i pożyczek zaciąganych na: 
1) sfinansowanie przejściowego deficytu budżetu w kwocie 900.000,00 zł, 
2) sfinansowanie planowanego deficytu budżetu w kwocie 2.668.295,22 zł, 
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3) spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu zaciągniętych pożyczek  
i kredytów  w kwocie 192.452,05 zł. 

• Fundusz sołecki w wysokości 307.813,20 zł 

Upoważnia się Burmistrza do: 
1) zaciągania kredytów i pożyczek na pokrycie występującego w ciągu roku 

przejściowego deficytu budżetu do wysokości 900.000,00 zł, 
2) dokonywania zmian w planie wydatków między rozdziałami i paragrafami  

z wyłączeniem przeniesień wydatków między działami, w zakresie wydatków 
bieżących, w tym wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy 
oraz w zakresie wydatków majątkowych, 

3) udzielania pożyczek do maksymalnej kwoty 100.000,00 zł, 
lokowania wolnych środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych 
bankach niż bank prowadzący obsługę budżetu gminy. 

 
Skarbnik Gminy  w tej części posiedzenia poinformowała również o tym, że opinia 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy do projektu budżetu Gminy jest pozytywna 
z uwagami. 
 
Kontynuując obrady Skarbnik Gminy  szczegółowo omówiła kolejne działy, rozdziały  
i paragrafy projektu budżetu odnosząc się do uwag i pytań zgłaszanych przez Radnych – 
Członków Komisji / Projekt budżetu Gminy dostępny na stronie BIP Urzędu Gminy 
Więcbork/ 
 
Wydatki inwestycyjne 
 
Radny Stanisław Piłka pytał z czego wynika zwiększenie dotyczące gospodarki odpadami. 
Czy jest to efektem podniesienia stawki przez Zakład Gospodarki Komunalnej w Więcborku. 
 
Skarbnik Gminy  powiedziała, że w przetargu były dwie oferty. Wygrał Zakład Gospodarki 
komunalnej w Więcborku dając kwotę o 162.000,00 zł większą niż założenia do specyfikacji 
przetargowej. Druga oferta złożona była przez firmę z Tucholi, która przekraczała założenia 
bodajże o 230.000,00 zł. 
 
Przewodniczący Komisji  zgłosił pytanie dotyczące zadania polegającego na budowie 
kanalizacji sanitarnej w raz z przepompowniami w miejscowości Runowo Krajeńskie – 
wykonanie dokumentacji. Radny chciał wiedzieć ile budynków i mieszkańców ta kanalizacja 
miałaby obejmować i jakie ewentualnie wiązałyby się z tym koszty. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka stwierdziła, że na dany moment nie posiada jeszcze takiej 
wiedzy ponieważ na razie jest to jedynie plan sporządzenia takiej dokumentacji. Jeżeli radny 
sobie życzy przygotuje taką informację na kolejne spotkanie Komisji. 
 
Można tu jedynie posiłkować się Wieloletnią Prognozą Finansową, bo o ile jest to ujęta 
dokumentacja, to w najbliższych planach musiało by być ujęte jej wykonanie. Wykonanie to 
według WPF zaplanowane jest na rok 2017 z kwotą 1.000.000,00 zł – Skarbnik Gminy.   
 
Przewodniczący Komisji podał, że pytanie to zadał z tego względu, iż w Więcborku jest 
ulica Kościuszki na której jest kanalizacja i ulicę Złotowską tuż obok niej bez kanalizacji, 
gdzie aż się prosi aby chociażby jedną stronę do  sieci podłączyć. Występuje tam zwarta 
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zabudowa i uważa, że budynków i osób, które mogłyby z tego rozwiązania skorzystać jest 
znacznie więcej, zatem zastanowiłby się czy raczej nie pójść w tą stronę i niejako dokończyć 
podłączenia w tej lokalizacji.   
 
Zastępca Burmistrza Więcborka wyjaśniła, że ta propozycja do budżetu wyszła od niej  
i Kierownika referatu Inwestycji /.../. Chodziło o to, by na zbliżający sie przyszły okres 
programowania dostępna była dokumentacja i pozwolenie na budowę  aby móc aplikować  
o środki w ramach PROW / Program Rozwoju Obszarów Wiejskich 75% netto 
dofinansowania/. Na bieżąco śledzi prace i konsultacje nad Regionalnym Programem 
Operacyjnym ale na dzień dzisiejszy nie jest w stanie powiedzieć, czy na pewno będą tam 
pieniądze na kanalizację w miastach, zwłaszcza w takim małym zakresie tzw. „odpryski”. 
Niemniej sugestia radnego, aby uporządkować do końca gospodarkę ściekową w Więcborku 
jest słuszna. 
 
Przewodniczący Komisji nie był pewien czy lokalizację, o której mowa tj. ul. Złotowską 
można traktować, jako „odprysk”. Jest tam wiele budynków mieszkalnych, a można byłoby 
też załapać kilka budynków z ulicy Hallera. 
 
Panie Przewodniczący w mieście też coś robimy, 28 Stycznia, Wyzwolenia. Stopniowo 
porządkujemy tu gospodarkę ściekową – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Poczekam na informację ile gospodarstw obejmować będzie projekt kanalizacji w Runowie. 
To właśnie powinno rzutować na zasadność podejmowania działania w tym zakresie. Wiem, 
że trzeba korzystać z tych środków zewnętrznych ale jeżeli nie będzie środków na kanalizację 
w Więcborka, to co nigdy tego nie zrobimy? – Przewodniczący Komisji.  
 
Burmistrz Wi ęcborka wskazał, że pewne zapisy trzeba ująć w planie strategii rozwoju 
naszej gminy nieco na wyrost, po to aby w aplikacji o pewne środki móc się tymi planami 
podeprzeć /to jest wymagalne/. To czy to zostanie zrealizowane, czy nie zweryfikuje życie. 
Jeżeli te plany będą przekazywane do Urzędu Marszałkowskiego to ten również w pewnym 
stopniu, tworząc własne plany rozdziału środków, będzie brał pod uwagę jakie są potrzeby. 
Zgodzi się też z tym, że jeżeli w ogóle nie będzie dopłat do budowy kanalizacji, a za 1,00 zł 
więcej przyłączy będzie można wybudować w Więcborku niż  w Runowie, to oczywistym 
jest, że należy zadanie wykonać w Więcborku.  
 
Radny Mariusz Wobszal nawiązując do wspomnianej powyżej ulicy Złotowskiej 
przypomniał o karencji na wykonaną tam nawierzchnię jezdni. Karencja ta zakłada, że przez 
pewien okres czasu nie można tej nawierzchni ruszać.  
 
Ta karencja już mija – poinformował Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radny zastanawiał się też, czy celowym byłoby podłączanie ulicy Złotowskiej do ulicy 
Kościuszki, czy też lepszym wyjściem byłoby poprowadzenie tej kanalizacji bezpośrednio 
ulicą Złotowską i przyłączenie w ten sposób wszystkich znajdujących się tam budynków.  
W ten sposób byłaby podłączona kanalizacja w kierunku na Witunię  
 
Przewodniczący Komisji  powiedział, że owszem przyjmuje wypowiedź Burmistrza, że 
dokumentacja musi  być, żeby ktoś zauważył, że jest to planowane ale należy również 
pamiętać, iż wykonanie dokumentacji jest pierwszym i jednym z ważniejszych kroków do 
realizacji inwestycji. Radny pytał również o rozdział 92695 §6060 i pozycje zakupu kosiarki 
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samojezdnej oraz łodzi. Prosił o uzasadnienie, konieczności dokonania ww. wydatków.  
W bieżącym roku temat ten był już przerabiany i opinia komisji w tej kwestii była negatywna. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork wyjaśniła, że ta kosiarka, która eksploatowana jest obecnie jest 
od roku 2005. Jej zużycie w związku z tym jest znaczne i wymaga częstych napraw. Czas jej 
pracy w ocenie pracownika obsługującego jest długi i wymiana sprzętu byłaby wskazana. 
Jeżeli chodzi o łódź, to według ratowników opiekujących się sprzętem , stan jej jest 
katastrofalny – pozarywany, popękany pokład. Pomimo tego, że w bieżącym roku była 
remontowana, to po sezonie letnim praktycznie nie nadaje się do użytkowania.  
 
Przewodniczący Komisji pytał też o sprawę związaną z omawianym już na Komisji Budżetu 
/…/ i ujętym w przyjętej uchwale  - zmiany w budżecie przygotowaniem dokumentacji na 
budowę oświetlenia i chodnika na ulicy Gdańskiej. Prosił o wskazanie, jak będzie to 
wyglądało w tym roku. 
 
Burmistrz Wi ęcborka  odpowiedział, że osoba która miała projektować to oświetlenie 
zwróciła uwagę, że nie ma sensu wykonywać projektu, jeżeli nie ma odpowiednich uzgodnień 
z Zarządem Dróg Wojewódzkich. Dodatkowo radni wnosili też w interpelacjach o budowę 
chodnika  na ww. odcinku. W przeddzień Komisji do Gminy wpłynęło pismo z ZDW 
odnośnie przedmiotowej kwestii. /Pismo stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu/ 
Burmistrz nadmienił również, że w związku z tą korespondencją poprosił Wydział Inwestycji 
/…/ RM o znalezienie mapek. Jeżeli, bowiem zgodnie z wytycznymi pisma, pomiędzy 
chodnikiem pasem jezdni miałby znajdować się rów tj. miałoby to być poza pasem drogi, 
należy zrobić dokładne rozeznanie, jaki jest rzeczywisty stan posiadania ZDR, a w związku  
z tym jak miałoby to ostatecznie wyglądać. Niemniej jest to inwestycja duża i jeżeli lampy 
miałyby być usytuowane poza obrębem, należałoby również uwzględnić odwodnienie tegoż 
odcinka. Stąd też na ten czas Gmina nie będzie zlecać dokumentacji energetycznej. Wpierw 
należy dokonać ustaleń w jakim miejscu trzeba posadowić instalację i pieniądze ujęte na ten 
cel zostaną po prostu niewykorzystane. Wie również, że ZDW odchodzi od tzw. DIS i tam, 
gdzie sami nie będą zainteresowani nie będą finansować żadnych inwestycji. 
 
Przewodniczący Komisji uznał, że na pewno należałoby sprawdzić, gdzie są granice drogi 
wojewódzkiej, bo być może inwestycje dałoby się wykonać na terenie gminnym. Na pewno 
problem ten trzeba jakoś rozwiązać, bo wskazówki jakie podał ZDW nie powinny być jakimś 
szczególnym zaskoczeniem. Niepokojące jego zdaniem jest ostatnie użyte w piśmie 
sformułowanie ale nie należy w tym zakresie składać broni ale w dalszym ciągu naciskać na 
ZDW, być może też warto w tej kwestii nawiązać współpracę z Policją  w aspekcie 
bezpieczeństwa ruchu pieszych i dalej monitować tą sprawę. 
 
Ale piesi poruszający się do ulicy Pomorskiej mają możliwość przejścia chodnikiem górą, 
więc komunikacja jest zapewniona – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Tak, ale oświetlenia na części tej ulicy nie ma – Przewodniczący Komisji . 
 
Jeżeli tam nie ma chodników, to po co to oświetlać. Samochody mają własne oświetlenie – 
Burmistrz Wi ęcborka.  
 
Przewodniczący RM  rozważał, czy na obecnym etapie nie byłoby pilniejsze wykonanie 
chodnika do Wituni. Trasą przemieszcza się sporo ludzi i niebezpieczeństwo też jest spore.  
O tej sprawie – potrzebie dużo się mówiło i ciągle jest to przesuwane w czasie. Wydawało mu 
się jednak, że tam sprawa jest trudniejsza i wymaga szybszej interwencji. 
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Radna Grażyna Witczak uważała, że w takich przypadkach, kiedy rzeczywiście z racji tego, 
że coś nie jest naszą własnością, a należałoby tam wykonać coś, co służyłoby mieszkańcom, 
Gmina winna „przypominać się” i działać „do znudzenia”. Istniejące chodniki i te, które nie 
istnieją są zazwyczaj w opłakanym stanie. Zwróciła również uwagę, by przy realizowaniu 
inwestycji polegających na budowie nawierzchni chodnikowych, brać też pod uwagę potrzeby 
osób niepełnosprawnych poruszających się na wózkach inwalidzkich. Poza tym, jej zdaniem, 
na dzień dzisiejszy nie ma żadnego urzędu, czy instytucji w Więcborku, która byłaby 
dostępna dla osoby na wózku inwalidzkim, dlatego też tam gdzie gmina inwestuje i może 
niech ten aspekt będzie brany pod uwagę już w fazie projektowania. 
 
Radna Beata Lida pytała, jaka jest przepustowość ludzi poruszających się pieszo w miejscu, 
o którym mówił Przewodniczący Komisji. Czy jest odnośnie tego, jakaś skala porównawcza  
i którędy poruszają się dzieci z tego terenu idące do szkoły. 
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że nie potrafi na to odpowiedzieć, ponieważ nie robił 
pomiarów dotyczących przepustowości. Część dzieci na pewno  chodzi na pewno przez 
Osiedle, a cześć chodzi „dołem”. Niemniej odcinek tej drogi jest na prawdę nieciekawy – 
niebezpieczny. Radny odniósł się również do planów związanych z budową nawierzchni  
z kostki betonowej na Osiedlu Łopiennik w roku 2014. Zadanie w części zostało zrealizowane 
w roku bieżącym, część zaplanowano również na rok kolejny. O ile radny się orientuje w tej 
lokalizacji nie ma odwodnienia, więc również i ten zakres prac wchodził będzie w zadanie  
i zaplanowane 40.000,00 zł na pewno nie wystarczy na zrealizowanie całości. Proponował 
zatem, aby 25.000,00 zł zaplanowane na rok 2014 na przebudowę ulicy Krajeńskiej 
przeznaczyć na zwiększenie kwoty na zadanie, na Osiedlu Łopiennik, tak by zrobić 
odwodnienie i położyć kostkę betonową.  
 
Skarbnik Gminy powiedziała, że z tego, co mówił Kierownik Referatu Inwestycji /…/ 
wynika, że jeżeli w roku 2014 nie zostanie rozpoczęta ww. przebudowa, to straci ważność 
wykonana na nią dokumentacja. 
 
Burmistrz Wi ęcborka uzupełnił, że nie tylko o dokumentację chodzi, bo również Nadzór 
zainteresował się tą ulicą. Rozumie uwagi radnego są one słuszne i sam ma podobne odczucia 
ale kwestia nie jest stracona ponieważ w trakcie roku, chociażby po przetargu na Targowisko, 
pojawią się jakieś oszczędności, które pozwolą przesunąć odpowiednią ilość środków aby 
wykonać i odwodnienie, i nawierzchnię, a tym samym zakończyć inwestycje na Łopienniku.  
 
Radny Wilczyński przychylał się do głosu Burmistrza i takiego rozwiązania sprawy ale 
przede wszystkim do tego, by zadanie wykonane zostało kompleksowo tj. odwodnienie  plus 
nawierzchnia. 
   
Przychody i Rozchody Budżetu 
 
     
uwag nie wniesiono 
 
Plan dochodów na zadania zlecone - dotacje 
 
Przewodniczący Komisji zadał pytanie dotyczące dotacji udzielanych przez Gminę 
Powiatowi. Chodziło tu o inwestycje: budowa chodnika we wsi Jastrzębiec, I etap budowy 
parkingu przy Liceum Ogólnokształcącym i Centrum Edukacyjnym w Więcborku  
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i kontynuację budowy drogi relacji Sypniewo – Borzyszkowo. Pytał, ile Powiat dokłada do  
tych inwestycji. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork odpowiedziała, że tegoroczna partycypacja była na poziomie 
75% Powiat, 25% Gmina Więcbork. 
 
Na chodnik w Jastrzębcu Starostwo Powiatowe daje 12.500,00 zł, natomiast na drogę 
obiecane było, że w tym roku będzie normalna kwota – 100.000,00 zł. Na parking przy LO  
i CE Starosta powiedział, że planują 70.000,00 zł. – doprecyzował Burmistrz Więcborka.   
 
Dlaczego zatem na chodnik proporcja jest 75%/25% ? - Przewodniczący Komisji. 
 
5.000,00 zł jest z funduszu sołeckiego, reszta 20.000,00 zł z budżetu Gminy, chodzi o to aby 
wykonać w miarę jak największy kawałek i do tego nie wracać – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka dodała, że takie są możliwości dofinansowania w tym 
zakresie na kolejny rok. Wykonana ma być koncepcja i projekt. 
 
Burmistrz Wi ęcborka nadmienił również, że burmistrzowie i wójt ościennych miejscowości 
wystosowali do starosty pismo o zwiększenie nakładów finansowych powiatu do wielkości 
udziałów gmin w tych inwestycjach. Odpowiedź jest oczekiwana. 
 
Wydatki / poszczególne działy/ 
 
• Działy: 010, 600 i 700 

 
Radna Grażyna Witczak prosiła, by Skarbnik odniosła się do poziomu wydatków jeżeli 
chodzi o lokale użytkowe. 
 
Generalnie wydatki w tym rozdziale są niższe, gdyż odchodzi cały szereg wydatków 
zwianych z utrzymaniem budynku przychodni „PROVITA”. Nie ma paragrafów związanych 
z zakupem materiałów i wyposażenia tj. §: 4210,4260,niższy jest też §4300 – Skarbnik 
Gminy. 
 
Przewodniczący Komisji wskazał, że za zarządzanie budynkami komunalnymi  dla ZGK  
w planie roku 2013 było 150.000,00 zł, a na rok kolejny plan wynosi już 300.000,00 zł.  
 
Przy założeniu, że gmina cały czas sprzedawać będzie lokale – radna Witczak.  
 
Burmistrz Wi ęcborka uznał, że kwestia ta  musi pozostać  do wyjaśnienia. 
 
Skarbnik Gminy  podała, że średni koszt wynikający z faktury to miesięcznie 23.000,00 zł – 
25.000,00 zł.  Prawdopodobnie zatem musiało być wcześniej tj. tego roku jakieś 
niedoszacowanie. 
 
Radny Mariusz Wobszal pytał o pozycję „remont budynku hangaru służącego pod 
wędkarstwo, rekreacje i turystykę” i kwotę 155.000,00 zł przeznaczoną na ten cel. Chciał 
wiedzieć czego to konkretnie dotyczy. 
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Burmistrz Wi ęcborka podał, że chodzi tu o budynek na Plaży Miejskiej, który swego czasu 
Gmina przejęła po „SAWMILU”. Gmina doprowadziła do legalizacji obiektu i teraz może 
przy udziale środków zewnętrznych budynek wyremontować. 
 
Radny Wobszal prosił o doprecyzowanie o jakich lokatorów chodzi i jakie płatności  
w związku z niezapewnieniem lokalu socjalnego. 
 
Skarbnik Gminy Wi ęcbork wskazała, że mowa tu o odszkodowaniach dla właścicieli lokali 
mieszkalnych, których lokatorzy mają zasądzone wyroki eksmisyjne. Zgodnie z tymi 
wyrokami Gmina winna zapewnić tym lokatorom lokale socjalne. Takimi lokalami Gmina nie 
dysponuje, więc musi wypłacać odszkodowania właścicielom budynków, w których ww. 
lokatorzy zamieszkują. 
 
Prawo w Polsce jest tak skonstruowane, że Gmina ponosi ciężar  układu handlowego między 
lokatorem i właścicielem mieszkania. Jeżeli lokator nie płaci wynajmującemu i ten chce go 
wyeksmitować, a nie ma gdzie, to zwraca się do Gminy. Gmina jest zobowiązana dać 
mieszkanie socjalne, a jeżeli takowego nie ma płaci za wynajmującego właścicielowi lokalu. 
Tak wynika z przepisów prawa – mówił Burmistrz Wi ęcborka.  
 
• Dział 710 
 
Przewodniczący Komisji prosił o wyjaśnienie, co konkretnie ma zostać wykonane w ramach 
zaplanowanej kwoty 30.000,00 zł na Cmentarzu Komunalnym w Więcborku. Pytał również, 
jak kształtują się wpływy z prowizji opłaty targowej na przestrzeni trzech – czterech ostatnich 
lat. 
 
Jeżeli chodzi o wpływy z opłaty targowej  plan poprzedni był na poziomie 90.000,00 zł  
i wykonanie jest prawie stu procentowe, a jeżeli nie stu procentowe , to na pewno w tych 
granicach. Jeżeli zaś chodzi o zakres prac na Cmentarzu musiałaby się w tej sprawie 
skonsultować z p. Bąk – Skarbnik Gminy. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że Gmina jest po kontroli Wojewody w zakresie miejsc 
pamięci i kwota ta ma być przeznaczona na te właśnie miejsca. W ramach tego mają zostać 
wymienione m.in. płyty w Karolewie. 
 
Zastępca Burmistrza Więcborka sprostowała, że radnemu chodzi o wydatki inwestycyjne, 
które mają być przeznaczone na prace, na Cmentarzu Komunalnym. 
 
W przypadku Cmentarza, chodzi o chodnik i wydzielenie pierwszej kwatery. Po zgodnym  
z projektem wydzieleniu jednej kwatery, uzyskamy pozwolenie na użytkowanie przez 
Sanepid i Nadzór Budowlany i będzie można zacząć pochówki w tej części. Chodnik, który 
tam jest szerokości 4m-4,5m cały ten fragment ma być przygotowany do pochówku – mówił 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Jaki chodnik będzie tam budowany?– Przewodniczący Komisji . 
 
Zgodny z projektem. Na całość nowego Cmentarza jest zaplanowane nie tylko ogrodzenie ale 
i chodnik oraz kwatera dla dzieci nienarodzonych, które do tej pory, brzydko mówiąc były 
utylizowane. Żeby dostać zgodę na częściowe użytkowanie musimy  wydzielić przynajmniej 
pierwszą kwaterę zgodnie z projektem tj. musi być tam wyrównany teren, wykonany chodnik 
o odpowiedniej szerokości, który pozwoli swobodnie wjechać konduktowi żałobnemu od 
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strony Kapliczki. Zakład Gospodarki Komunalnej w ramach swoich środków / nie pamiętam, 
czy dostali od nas część kostki z Rynku, czy nie/ ma utwardzić przy Kapliczce oraz 
przynajmniej częściowo tą główną część – mówił Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Czy to będzie tylko wydzielone, czy również utwardzone – pytał radny Wilczyński. 
Wydzielenie będzie polegać m.in. na utwardzeniu tej części, zgodnie z projektem – 
Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Radna Witczak odbiegając nieco od kwestii dotyczących Budżetu, zwróciła uwagę, że to, co 
obecnie dzieje się na naszych cmentarzach, to tragiczna samowola. Jeszcze trochę nie będzie 
można stanąć przy grobie bliskich, bo komuś się zachce postawić wielki pomnik. Prośba 
zatem aby zwrócić uwagę administratorowi i jeżeli wytyczane są chodniki, to dobrze również  
byłoby wytyczyć te kwatery z zachowaniem odpowiedniego miejsca na przejścia pomiędzy. 
Odniosła się także do Cmentarza Parafialnego, który jest cmentarzem zabytkowym  pytając  
o jego własność. Zdarzył się podobno taki przypadek, kiedy jeden z mieszkańców, który 
chciał postawić nagrobki swoim bliskim został odesłany przez Proboszcza do ZGK, jako 
właściciela. 
 
Na ta chwilę nie jestem w stanie Pani odpowiedzieć. Dal mnie zawsze Cmentarz Parafialny 
był w gestii Proboszcza. Gmina wystąpiła do Urzędu Wojewódzkiego starając się o środki na 
remont zniszczonych tablic w Karolewie oraz środki na opiekę nad grobem Kapitana Emila 
Cuprysia. W tej chwili czekamy na odpowiedź – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Przewodniczący Komisji powołując się na zapis „zakup materiału na utwardzenie placu 
targowiska zastępczego w trakcie przebudowy istniejącego” i podanej kwoty 1.000,00 zł na 
ten cel dociekał, jak ma ta kwestia wyglądać tzn., gdzie docelowo miałoby się przenieść 
targowisko, i jak wyglądać będzie pobieranie opłat. Pyta o to wiele osób zarówno 
handlujących, jak również kupujących. 
 
Burmistrz Wi ęcborka  odpowiedział, że plany dotyczą miejsca za kościołem oraz przy placu 
zabaw w tejże lokalizacji. Miejsce jest o tyle wygodne, że Sanepid nie zaneguje go z  powodu 
braku toalety i bieżącej wody, ponieważ takowy obiekt jest tam usytuowany. Stanowiska będą 
wytyczane doraźnie przez osobę, która się tym opiekuje i ta osoba będzie pobierała również 
opłaty. W perspektywie będą również prowadzone rozmowy z wykonawcą wyłonionym  
w drodze przetargu w temacie przeniesienia robót w dzień targowy w jedno miejsce, tak aby 
możliwie było tam parkowanie aut. Chodzi tu o skoordynowanie pewnych działań. 
 
• Dział 750 -  Administracja 

Radny Stanisław Piłka wskazał kwotę przeznaczoną na termomodernizację budynku Urzędu 
Miejskiego w wysokości 221.000,00 zł. Chciał wiedzieć, czy w tej kwocie mieści się również 
jakaś część pieniędzy na chociażby częściowe utwardzenie placu – parkingu przy UM.  
 
Nie – odparł Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Czy jest taka możliwość, by w tym roku chociaż coś zacząć, a sfinalizować w roku kolejnym 
– radny Piłka. 
 
Burmistrz Wi ęcborka zapewnił, że jemu również zależy na tym, aby plac został utwardzony. 
Wpierw jednak należy skupić się na wykonaniu termomodernizacji obiektu, a w dalszej 
kolejności zrobione zostanie obejście. Kostka na plac jest już częściowo zabezpieczona ale 
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opóźniony sezon wiosenny i ilość obecnie prowadzonych prac inwestycyjnych przez brygadę 
UM nie pozwolił na podjęcie tego zadania. Z drugiej zaś strony nie spieszono się z realizacją 
do momentu wykonania termomodernizacji, którą liczono wykonać też w tym roku ale się nie 
udało. Prace zamierza się wykonać systemem gospodarczym – bliżej wykonany będzie 
polbruk, nieco dalej konieczne jest wykonanie odwodnienia, co wymaga sporządzenia 
projektu i uzyskania stosownych pozwoleń. 
 
Radna Grażyna Witczak chciała, by Skarbnik doprecyzowała kwestię, czy w rozdziale 
75095 znajdują się także wynagrodzenia pracowników obsługujących budynek przy 
Powstańców Wielkopolskich / Przychodnię/.  
 
Tak. Póki co na etapie projektowania budżetu Przychodnia była naszą własnością i takie 
środki dla pracowników zabezpieczyć należało. Przejmując budynek przyjęto  
go z pracownikami ale założenia są takie, że powrócą oni do macierzy – wyjaśniła Skarbnik 
Gminy. 
 
Ustalenia są takie, że pracownicy ci zostaną po prostu zwolnieni – uściślił Burmistrz 
Więcborka. 
 
Jak ma wyglądać to zwolnienie. Czy od miesiąca stycznia Spółka przejmie te osoby? – 
Przewodniczący Komisji. 
 
Osoby te z końcem roku przestają być naszymi pracownikami – Zastępca Burmistrza 
Więcborka. 
 
Przewodniczący Komisji  pytał ile obecnie jest zatrudnionych osób w Urzędzie Gminy tzn. 
ile osób jest stałych, ile na stażach i innych formach zatrudnienia. 
 
Zastępca Burmistrza podała, że stałych pracowników jest bodajże 31osób ale żeby kwestia 
ta została precyzyjnie przedstawiona przygotuje informację w tym zakresie i przedstawi ją na 
kolejnej Komisji Budżetu. 
 
• Dział 751 – środki na aktualizacje spisu wyborców 

Uwag nie wniesiono 
• Dział 754 – wydatki dotyczące Ochotniczych Straży Pożarnych 

Plan wyższy niż w roku ubiegłym – konieczność zapłaty za ubezpieczenie samochodu 
zakupionego dla OSP Więcbork. 
 
Radny Stanisław Piłka pytał o jakiej ogólnej kwocie ubezpieczenia mowa, jeżeli chodzi  
o wszystkie pojazdy poszczególnych jednostek OSP. 
 
31.500,00 zł na 2014 rok – Odpowiedziała Skarbnik Gminy. 
 
Radny powiedział, że uzyskał informację z Izby Rolniczej według której jednostka ta dopłaca 
do ubezpieczenia każdego pojazdu kwotę 1.500,00 zł ale ubezpieczenie to nie może być  
w PZU tylko w TUZ. 
 
Skarbnik Gminy  wyjaśniła, że Gmina póki co jest zobligowana przetargiem na wybór 
ubezpieczyciela odnośnie posiadanego majątku. 
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Przewodniczący Komisji  zgłosił natomiast pytanie do pozycji „zakup materiałów  
i wyposażenia”, w której na rok kolejny odnotowany jest wzrost w stosunku do kwoty 
zabezpieczonej w roku bieżącym tj. w roku 2013 wynosiła ona 27.000,00 zł, a na rok 2014 
zaplanowano ją w wysokości prawie 39.000,00 zł. Zwrócił też uwagę na kwotę przypisaną na 
remonty tzn. 39.600,00 zł pytając, jakie to remonty i gdzie zostały zaplanowane. 
Tak, jak wspomniałam budżet OSP w porównaniu z rokiem 2013 wzrósł praktycznie o to, co 
ma być ubezpieczony samochód w związku z tym, tam, gdzie były potrzebne zwiększone 
środki na zakup materiałów do bieżącej eksploatacji, czy zakup usług remontowych 
poskutkowało obniżeniem w innych działach. Same zakup paliwa, olei i filtrów skalkulowano 
na poziomie prawie 33.000,00 zł. Z większych wydatków dochodzi zakup bramy garażowej 
dla OSP Zakrzewek / część wydatku finansowana jest też z funduszu sołeckiego/, poza tym 
umundurowania, środki pianotwórcze, węże gaśnicze. W paragrafie 4270; remonty pojazdów 
i sprzętu OSP Lubcza, OSP Suchorączek, OSP Jastrzębiec, OSP Więcbork oraz remonty 
obiektów: remont konstrukcji dachowej i wymiana eternitu w magazynie paliw OSP 
Więcbork, częściowa wymiana instalacji c.o. w OSP Więcbork, wymiana nawierzchni na 
kostkę brukową przy OSP Więcbork, konserwacja dachu i blacharki w OSP Pęperzyn, 
wykonanie opaski betonowej z obrzeżem wokół Remizy OSP Zabartowo. 
 
• Dział 756 – dochody /omówione na wstępie/. 

Pytań nie wniesiono 
 
• Dział 756 – obsługa długu – plan zbliżony do planu ze stycznia 2013r. 

W dziale spodziewane są oszczędności biorąc pod uwagę obecne stawki oprocentowania 
ale weryfikacja możliwa będzie w trakcie roku. 
Pytań nie wniesiono. 
• Dział 758 – rozliczenia różne /subwencje, odsetki od środków na rachunkach 

bankowych, rezerwy/ 

Pytań nie wniesiono 
• Dział 801 - Oświata i wychowanie / punkt zreferowała Główna Księgowa Biura 

Obsługi Oświaty Samorządowej p. Ewelina Gracz/ 

Radnym rozdane zostały szczegółowo rozpisane plany finansowe poszczególnych szkół 
gminnych zgodnie z prośbą skierowaną w tym zakresie na Komisji Oświaty /…/, która 
odbyła się w dniu poprzednim. 
W każdej szkole zaplanowano środki na wynagrodzenia i wszelkie składniki pochodne 
zgodnie z arkuszem organizacyjnym na bieżący rok szkolny i planem arkusza na przyszły rok 
szkolny. Jeżeli chodzi o kwestie dotyczące wydatków rzeczowych, to są one zaplanowane 
nieco wyższe niż w roku bieżącym ze względu na planowane prace. Między innymi prace 
remontowe w SP Jastrzębiec, SP w Runowie Krajeńskim i SP Zakrzewek. Znaczny wzrost  
w rozdziale 80104 – Przedszkole, związany jest z zaplanowaną wymianą pieca c.o.  
w rozdziale 8010 gimnazja : wymiana podług w salach w Sypniewie. Temat omawiany był 
na Komisji Oświaty /…/ w kontekście zasadności wykonywania tych prac ale środki te ujęte 
zostały w projekcie budżetu. Nieco zwiększone zostały również wydatki w Gimnazjum 
więcborskim ze względu na konieczność zapewnienia uczniom klasy sportowej / jedna więcej 
w kolejnym roku szkolnym/ posiłków regeneracyjnych. W rozdziale 80113 obejmującym 
dowóz uczniów do szkół tradycyjnie zaplanowano wydatki związane z zakupem paliwa, 
bieżącymi remontami autobusów. Pani Gracz nadmieniła, że należy mieć na uwadze fakt, że 
autobusy są coraz starsze i wymagają coraz większych i kosztowniejszych napraw. Kwoty 
zaplanowane na kolejny rok są na poziomie roku bieżącego, czas pokaże, czy będą one 
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wystarczające. Rozdział 80114 – nieco wyższe wydatki rzeczowe spowodowane są  
koniecznością wymiany sprzętu komputerowego. W tej chwili BOOS pracuje na 4-5 
komputerach, które się zawieszają. Konieczne jest skonstruowanie sieci, zakup serwera  
i spięcie tego w profesjonalny sposób. 
 
Radny Wobszal zapytał o jakich kwotach mowa w przypadku wymiany sprzętu. 
 
Około 8.000,00 zł zakup serwera i całej otoczki plus koszty adaptacji korytarza, który ma 
powiększyć składnicę akt – Główna Księgowa BOOS. Kontynuując Księgowa mówiła  
o rozdziale 80146 - dokształcanie i doskonalenie nauczycieli, gdzie zaplanowano wzrost 
wydatków na poziomie 0,5% planowanych wynagrodzeń nauczycieli. Rozdziale 80195 – 
pozostała działalność, w którym mieści się kwestia koordynacji działalności sportowej na 
terenie gminy. Tu również ujęto niewielki wzrost z uwagi na zapewnienie dojazdu wszystkim 
uczniom – szkołom, biorącym udział w zawodach sportowych. 85401 - Świetlice szkolne – to 
praktycznie środki na wynagrodzenia, sama Rzeszówka w macierzystych rozdziałach. 
 
Radny Wobszal pytał, co mieści się w pozycji zakup usług pozostałych z kwota 75.000,00 zł 
-  80113. 
 
Jest to zwrot kosztów dowozu uczniów przez rodziców do szkół. Dotyczy to tych odcinków, 
gdzie nie kursuje autobus szkolny. Inne usługi, to natomiast wynajem transportu BUS i PKS – 
wyjaśniła Księgowa BOOS.  
 
Przewodniczący Komisji zadał pytanie dotyczące rozdziału 80104 – Przedszkola §4210. 
Zgodnie z tym, co zostało powiedziane ma zostać zakupiony piec c.o. W roku 2013 w tym 
paragrafie było 110.000,00 zł, na rok 2014 planowane jest niecałe 190.000,00 zł. 
 
Około 60.000,00 zł piec plus pozostałe wyposażenie planowane do Przedszkola tj. 
doposażenie, zakup stolików, krzeseł itp. – Księgowa BOOS. 
 
Czy wymieniony piec będzie na olej – Przewodniczący Komisji. 
 
Nie, kierujemy się w stronę ekogroszku. Na ten moment środki są zabezpieczone w ten 
sposób i będziemy rozważać, w którą stronę pójść – Dyrektor BOOS. 
 
Co z tym piecem, który obecnie jest – Przewodniczący Komisji. 
 
W przedszkolu są dwa kotły. Jeden uruchamiany jest praktycznie tylko wtedy, kiedy jest 
uruchamiane ogrzewanie. Potem jest wyciszany i tak na prawdę ogrzewanie opiera się na 
jednym kotle. Z tego, co nam wiadomo opinia osoby, która profesjonalnie zajmuje się 
przeglądami tego typu urządzeń jest taka, że może się zdarzyć tak, iż ten piec „pociągnie” 
całkiem sporo ale może też w każdej chwili zajść potrzeba działania interwencyjnego – 
Dyrektor BOOS. 
 
Jeżeli są dwa piece, to być może dobrze byłoby jeden zostawić, żeby mieć pewną alternatywę 
– Przewodniczący Komisji. 
 
Do wyrzucania, to jeszcze daleka droga. Najpierw musimy skategoryzować, co to będzie za 
środek opałowy i zdecydować się na coś. Gdyby te piece były w miarę sensownego stanu 
technicznego można byłoby rozważyć opcję peletową, czyli tylko zmianę palnika. W związku 
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z tym, że są one wyeksploatowane raczej należy się skłaniać w stronę bezawaryjności tego 
sprzętu i nowego urządzenia – mówiła Dyrektor BOOS.  
 
Przewodniczący Komisji pozostając przy temacie Przedszkola Gminnego poruszył również 
problem, który dotyczy pomieszczeń szatni przedszkolnej. Można powiedzieć, że w tej chwili 
nie jest najgorzej, a Dyrektor Placówki robi, co może na bieżąco w kwestii zawilgocenia 
lokum.  Skala problemu obecnie jest oczywiście mniejsza niż była wcześniej, niewątpliwie 
też dzięki rozwiązaniom zastosowanym przy termomodernizacji . Niemniej dylemat cały czas 
jest i są dni, kiedy wchodząc do szatni czuć wyraźnie wilgoć dlatego też prosił, by o tej 
sprawie nie zapominano. Zdaniem radnego nie powinno się również pomijać problemu, jaki 
występuje na sali gimnastycznej Gimnazjum w Więcborku. Chodzi tu przede wszystkim  
o stan podłogi, który prawdopodobnie jest efektem procesów zachodzących w podłożu tj. 
zawilgocenia i gnicia oraz w dalszym ciągu nie wyeliminowany problem skraplania się pary 
wodnej. Swego czasu Gmina poniosła nie mały koszt uruchomienia w pomieszczeniu sali 
wentylacji, która częściowo pomogła ale tylko częściowo. Poza tym sala jest w dalszym ciągu 
nie dogrzana. Jego zdaniem inicjatywa w kierunku zmiany sytuacji winna wyjść od Dyrekcji 
Szkoły bądź od rodziców, aczkolwiek od dłuższego czasu takowa się nie pojawia. 
 
Dyrektor BOOS przyznała, że problem zna ale stoi na stanowisku, że jego eliminacja winna 
zostać wstrzymana do momentu  modernizacji ogrzewania. Z kolei modernizacja ogrzewania 
będzie solidnym wyzwaniem, ponieważ będzie ona znacznym obciążeniem finansowym.  
W związku z tym, że ewentualne odświeżenie sali z wymianą podłogi, malowaniem ścian 
najlepiej byłoby wykonać po modernizacji ogrzewania. Pierwszym krokiem w tym kierunku 
będzie na pewno ustalenie w jakiej formie do przedmiotowej modernizacji, która wiązałaby 
się niewątpliwie ze zmianą instalacji c.o. żeby uzyskać jak najlepszy efekt ekonomiczny. 
Ponieważ ww. inwestycja wiązałaby się z dużymi nakładami finansowymi wskazane byłoby 
odczekanie i sprawdzenie, co zadzieje się z różnymi środkami pomocowymi - zewnętrznymi 
w tym zakresie. Pierwsze rozeznanie już wykonano w Banku Ochrony Środowiska, czy 
ewentualnie już można byłoby coś uruchomić. Okazało się, że takowe instrumenty już są ale 
nie na tyle korzystne, aby się nimi zainteresować, jako jednostka sektora publicznego. 
Ciekawsze rozwiązania są dla rynku detalicznego – dla indywidualnych konsumentów. 
Dlatego też jej zdaniem należałoby się wstrzymać z podejmowaniem działań i zobaczyć jakie 
środki uruchomione zostaną w danym zakresie w roku 2014. 
 
Przewodniczący RM zapytał, na jakiej podstawie rozliczane są media w przypadku 
pomieszczeń wynajmowanych od powiatu na potrzeby Gimnazjum w Sypniewie i w jaki 
sposób koszty te ujmowane są w planie finansowym Szkoły. 
 
Księgowa BOOS powiedziała, że rozliczenie to następuje na podstawie ilości zużytych 
kilowatów, ogrzewanie na podstawie zajmowanych metrów kwadratowych. Z kolei zużycie 
wody ryczałtowo. Dzierżawa pomieszczeń, to koszt 710,00 zł miesięcznie. 
 
Radna Beata Lida zabierając głos powiedziała, że jest „za” przedstawionymi założeniami 
budżetu tj. „za” tym budżetem. Wyraziła też zadowolenie z przygotowanego przez Biuro 
Obsługi Oświaty Samorządowej, szczegółowego zestawienia planów finansowych 
poszczególnych jednostek oświatowych, które to w przejrzysty sposób pokazują ich finanse. 
Była też zdania, że należałoby się zastanowić nad zmianą ogrzewania w każdej szkole. Podała 
przy tym planowane koszty ogrzewania w Pęperzynie, Jastrzębcu i Sypniewie, oscylujące  
w granicach od 40.000,00 zł – 50.000,00 zł porównując je z kosztami w Runowie Krajeńskim, 
gdzie placówka ogrzewana jest ekogroszkiem i na ogrzewanie zaplanowano kwotę  
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22.000,00 zł. Warto byłoby zatem tą kwestię przeanalizować i dokonać zmian we wszystkich 
placówkach „jednym pędem”, bo dzięki temu oszczędności będą ogromne.  
 
Z posiedzenia ubyła radna Beata Lida /obecnych 8 radnych/ 
 
• Dział 852 – 853 Opieka społeczna. 
 
Przewodniczący Komisji odwołał się do rozdziału 85201 - Placówki opiekuńczo 
wychowawcze, w którym na rok 2014 planowana była kwota 29.500,00 zł. Pytał, jak w roku 
bieżącym kształtował się średni koszt pobytu dziecka w placówce opiekuńczej. 
Zainteresowanie radnego tą kwestią wynikało z faktu, że na rok 2013 Dyrektor MGOK 
wpisał, że średni koszt pobytu dziecka w placówce wynosi 4.500,00 zł, natomiast na rok 2014 
wpisał kwotę 3.500,00 zł. 
 
Skarbnik Gminy  odnotowała, że kwestia ta pozostanie do wyjaśnienia na kolejnej Komisji 
Budżetu /…/. 
 
85220 – Jednostki  poradnictwa specjalistycznego, mieszkania chronione. W rozdziale tym 
planowane są wydatki w kwocie 25.000,00 zł, natomiast od stycznia Gmina będzie 
użytkowała tylko połowę budynku, a koszty zostały zaplanowane w tej samej wysokości – 
wskazał Przewodniczący Komisji. 
 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że projekt budżetu opracowywany był na przełomie 
października i listopada w tym czasie trwały też rozmowy odnośnie wydzierżawienia części 
budynku od właściciela. Dlatego też  koszty byłyby na poziomie roku bieżącego i projekt 
zakłada taką opcję. 
 
Burmistrz Wi ęcborka dodał, że budynek badał rzeczoznawca sadowy, który badał przede 
wszystkim wartość całego budynku, jak i możliwość rozdziału. Są to bowiem rzeczy istotne  
z punktu widzenia późniejszej jego eksploatacji. Uważał, że planowane koszty zostaną 
zweryfikowane w pewnym odstępie czasu, między innymi z uwagi na to, czy np.  
właściciel p. Fifielskiego wybuduje własną kotłownie , czy też będzie rozliczał się z Gminą 
itp. 
 
• Dział 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska 
 
Radny Wobszal zgłosił pytanie dotyczące kwoty ujętej w tym dziale  w pozycji 
„oczyszczanie miast i wsi” dotyczące kwoty ujętej na składowanie nieczystości i ich 
segregację. Chciał wiedzieć, czy w te środki wliczeni są również pracownicy.  
 
Skarbnik Gminy   podała, że ta pozycja dotyczy wywozu nieczystości stałych z koszy 
ulicznych, targowiska, plaży tzn. tych nie podlegających ustawie i wywóz tych śmieci do 
składowiska w Bladowie. 
 
Przewodniczący Komisji w tej części wywołał również temat schroniska dla zwierząt, które 
z roku na rok kosztuje Gminę coraz więcej. Pytanie, jak inne gminy radzą sobie z tym 
problemem. Jest to niemałe obciążenie dla Gminy, na kolejny rok zmniejszona została opłata 
za posiadanie psa i być może zacznie wpływać więcej środków z tego tytułu, aczkolwiek nie 
ma co do tego pewności absolutnej. W tej pozycji można zaplanować np. 62.000,00 zł,  
a będzie równie dobrze konieczne 80.000,00 zł. 
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Skarbnik Gminy  potwierdziła, że tak właśnie może się zdarzyć.  
 
Burmistrz Wi ęcborka uzupełnił, że temat jest dosyć drażliwy. Psów z dnia na dzień 
przybywa i na dzień dzisiejszy w gminnym przytulisku jest ich ok. 30. Niedawno robione 
były pieskom zdjęcia w celu ponowienia akcji adopcyjnej. Utrzymanie tych psów wiąże się  
z ogromnymi kosztami, a Lekarz Powiatowy Weterynarii nakazała Gminie / w czerwcu, czy 
w lipcu po kontroli/ wysłać psy do schroniska, gdzie dzienny koszt utrzymania zwierzaka 
wynosi  20,00 zł / Gmina ma umowę ze Schroniskiem w Trzciance/. W Chojnicach koszt ten 
wynosi też 20,00 zł plus 2.500,00 zł za przyjęcie psa do schroniska. Gminy szukają różnych 
rozwiązań i znaleziono wyjście z sytuacji posiłkując się zapisem, że gminy są zobowiązane 
do łapania psów agresywnych. Gmina Więcbork ma podpisaną umowę z weterynarzem  
i wszystkie psy trafiające do przytuliska są przebadane i sterylizowane aby po wyjściu dalej 
się nie rozmnażały. 
 
• Dział 921  - Instytucje Kultury 

 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w przypadku MGOK i Biblioteki Gminnej zabrakło 
mu w projekcie budżetu uszczegółowienia, które przygotowało Biuro Obsługi Oświaty 
Samorządowej odnośnie planów finansowych poszczególnych szkół. Chodziło mu  
o możliwość wglądu, na co dana dotacja zostaje konkretnie rozdysponowana. Prosił, by takie 
zestawienia zostały przygotowane i radni otrzymali je na kolejnej Komisji Budżetu /…/. 
 
Skarbnik Gminy  odnotowała powyższe. 
 
• Dział 926 – Sport. 
 
Przewodniczący Komisji powiedział, że w roku 2013 na materiały, na utrzymanie stadionu, 
ratowników oraz utrzymanie czystości wokół jeziora oraz boisk przeznaczone było  
29.000,00 zł. Na kolejny rok 2014 przewidziano tych środków w kwocie 47.000,00 zł, radny 
chciał wiedzieć z czego wynika powyższy wzrost. 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że środki te mają zapewnić utrzymanie czystości na Plaży 
Miejskiej i wokół boisk sportowych. W tym roku sporą kwotę pochłonął zakup środków 
czystości tj. papieru toaletowego, mydła i środków dezynfekujących. Należy też pamiętać  
o tym, że po okresie zimowym może pojawić się konieczność dokonania jakiś remontów. 
 
Przewodniczący Komisji  zapytał również na czym ma polegać inwestycja zaplanowana na 
ulicy Strażackiej w Sypniewie. 
 
Skarbnik Gminy stwierdziła, że zadanie to ma raczej polegać na położeniu nowej 
nawierzchni bitumicznej. Obecna nawierzchnia jest w tak złym stanie, że nie ma tam już co 
naprawiać. 
 
Na tym zakończono omawianie projektu Budżetu Gminy Więcbork na 2014 rok, 
Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję i przystąpiono do wydania opinii. 
 
Obecnych 7 radnych  

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 5 radnych 
Wstrzymało się od głosu    - 2 radnych 

 
Opinia pozytywna 
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W drugiej części spotkania Skarbnik Gminy omówiła projekt Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Więcbork. 
 
Projekt ten podlega również opiniowaniu Regionalnej Izby Obrachunkowej i uzyskał 
pozytywną opinię. Zastrzeżenia były raczej „kosmetyczne” np.  jeżeli w załączniku Nr 1WPF 
sporządzana jest na lata 2014 – 2036 to tak winno być w samej treści uchwały lub winno to 
zostać pominięte. Na kolejną Komisję radni otrzymają poprawną wersję tj. w tytule uchwały 
będzie widniało „w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy finansowej Gminy Więcbork”. 
Zmianie ulegnie również treść §1 „ uchwalić Wieloletnią Prognozę Finansową zgodnie  
z załącznikiem nr1” . Rok 2014 jest tożsamy z zapisami w projekcie budżetu. Zmieniony 
zostanie zgodnie z sugestią RIO kolumny na str.7 dokumentu: 11.4, 11.5, 11.6, a wynika to  
z faktu, iż do tej pory wydatki nowe i kontynuowane – suma tych kolumn stanowiła łączną 
sumę wydatków majątkowych. Okazało się jednak, że wydatki majątkowe łącznie mają 
stanowić trzy wydatki tj. wydatki:  kontynuowane, nowe i wydatki w formie dotacji. 
Załącznik nr 2 – wykaz przedsięwzięć zawiera wszystko to, co będzie realizowane w roku 
2014, i co będzie skutkowało wydatkami w kolejnych latach bądź wydatki, co do których 
wiadomo, że dane inwestycje dobrze byłoby wykonać – przewidywane są do wykonania i te 
są umieszczone.  
 
Przewodniczący Komisji nawiązał do kolumny dotyczącej spłaty rat kapitałowych. Zwrócił 
uwagę, że w roku 2017 jest spłata znacznie niższa tj. w kwocie 300.000,00 zł. Z czego to 
wynika, skoro wcześniej raty te były wyższe np. 940.000,00 zł, 750.000,00 zł. Z kolei w roku 
2018 raty te są ponownie znacznie wyższe /str.10 WPF/. 
 
Tutaj mamy do czynienia ze spłatami rat kapitałowych od zobowiązań już zaciągniętych, 
czyli jest to co już mamy. Generalnie już w tym roku zmieniliśmy część harmonogramu 
spłaty kredytu aby spełniać wymogi, co do art. 243 ustawy o finansach publicznych. Dość 
wysokie wydatki, które mamy w ostatnim czasie skutkują m.in. tym, że musimy obniżać na 
tyle te raty tzn. dostosowywać raty naszych kredytów, żeby to w połączeniu z kosztami 
obsługi długu spełniało nasz wskaźnik. Dlatego w pierwszych latach funkcjonowania tego 
wskaźnika musimy znacznie obniżyć raty i dyscyplinować się na tyle, żeby już od 2016r. 
wypracowywać nadwyżki – mówiła Skarbnik Gminy Więcbork. 
 
Więcej pytań nie było, więc Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję i przystąpiono do 
zaopiniowania Projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 
 
Obecnych 6 radnych 
 

Za pozytywnym zaopiniowaniem głosowało - 5 radnych 
Wstrzymał się od głosu    - 1 radny 

 
Opinia pozytywna 
 
 
W sprawach różnych Przewodniczący Komisji zgodnie z propozycją, jaka padła, podjął 
temat siedziby Krajeńskiego Parku Krajobrazowego i wydania w tej kwestii stosownej opinii 
przez Komisję. Mówił, że zgodnie z ostatnimi doniesieniami są propozycje, aby siedziba KPK 
przeniesiona została, poza Więcbork, poza Gminę Więcbork, a nawet poza obszar 
Krajeńskiego Parku. Sam jednak uważał, że warto zrobić wszystko, żeby ta siedziba pozostała 
w Więcborku. W tym kontekście wywołana została propozycja, która warto przedstawić  
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i omówić. 
 
Burmistrz Wi ęcborka powiedział, że na niedawnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa, radni 
mieli się zastanawiać nad nieruchomością, jaką jest kościół przy ulicy Rybackiej  
w Więcborku. Od dłuższego czasu obiekt ten jest w posiadaniu Krajeńskiego Stowarzyszenia 
Kulturalnego, które w obecnej sytuacji nie jest w stanie zagospodarować tego w sposób, jaki 
zamierzało to zrobić i budynek ten właściwie ulega powolnej degradacji. Dlatego też 
wychodzi do radnych z propozycją aby ci upoważnili go / upoważnienia na piśmie/ do 
zaproponowania Marszałkowi Województwa tego obiektu przy Rybackiej pod ten konkretny 
cel tj. siedzibę KPK. Burmistrz wychodził z założenia, że jeżeli propozycja zostanie złożona 
na piśmie Urząd Marszałkowski będzie zobligowany do zajęcia stanowiska i udzielenia 
odpowiedzi w tej samej formie. Samo też pismo będzie niezaprzeczalnym atutem w dyskusji 
na temat siedziby KPK, która zresztą zgodnie ze Statutem mieści się w Więcborku. Dlatego 
też umocowanie przez radnych spowoduje, że na spotkaniu 18 grudnia, na które wybiera się 
między innymi w temacie obostrzeń w Parku, o które walczy się już od paru lat, nawiąże on 
również do zagadnienia siedziby Parku i przekaże na ręce Marszałka, czy Wicemarszałka 
oficjalne pismo, w którym zaproponuje na siedzibę budynek o którym mowa powyżej. 
Burmistrz uważał też, że lepiej oddać budynek na taki właśnie cel praktycznie za darmo tj. za 
„przysłowiową złotówkę” niż pozwolić na niszczenie zabytkowego budynku, jakby nie było 
wpisanego w historię Więcborka. Takie rozwiązanie w perspektywie być może zmobilizuje 
Gminę do naprawy ulicy Strzeleckiej i Rybackiej – turystycznej części Więcborka, jak 
również wpłynie pozytywnie na poprawę promocji naszego regionu oraz przyrody, która się 
tutaj znajduje. 
 
Przewodniczący Komisji  stał na stanowisku, że jest to” gra warta świeczki”, ażeby siedziba 
pozostała w Więcborku. Po drugie, jeżeli Samorząd Wojewódzki chce rzeczywiście 
zainwestować 400.000,00 zł  w lokum KPK, to dlaczego nie miałby tych środków 
zainwestować właśnie w Więcborku. Kolejną rzeczą jest natomiast to, że w końcu ten 
budynek zacząłby funkcjonować. 
 
Radny Roman Mroczkowski wskazał, że propozycja, o której mówił Burmistrz została już 
przedstawiona Marszałkowi Województwa, około trzech miesięcy temu Rady Sejmiku 
Wojewódzkiego Pan Witkowski poprosił go udostępnienie projektu adaptacji obiektu na 
Rybackiej, który wykonany został przez jego syna. Projekt został Marszałkowi 
przedstawiony, a ten był na tyle zainteresowany, że powiedział, iż koncepcja mu się podoba  
i jej się przyjrzy. Zatem pewne kroki w tym kierunku już zostały poczynione i sądzi, że ta 
inicjatywa zmierza w dobrym kierunku.  
 
A kto upoważnił Pana Witkowskiego do dysponowania majątkiem Gminy? To jest istotne – 
pytał Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Niekoniecznie dysponowania. Wyszło to z tej racji, że  wcześniej była sugestia Marszałka, by 
Dyrektor szukał budynku na siedzibę KPK, więc nie tyle było to dysponowaniem majątkiem, 
co podsunięciem propozycji, gdzie można takiego budynku szukać. – powiedziała radna 
Witczak. 
 
Wypadało jednak w tej kwestii się skonsultować – Burmistrz Wi ęcborka. 
 
Przewodniczący RM zapewnił, że również jest za taką opcją ale zastanawia się nad 
formalnymi aspektami sytuacji. Obecnie dzierżawcą obiektu jest Stowarzyszenie – KSK i być 
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może w momencie kiedy zostaną poczynione pewne ruchy członkowie Stowarzyszenia 
zarzucą Radzie bezprawne działania.  
 
Panie Przewodniczący każdemu można wypowiedzieć umowę – Zastępca Burmistrza. 
 
Radny Stanisław Piłka uważał, że Krajeńskie stowarzyszenie miało dość czasu na realizację 
swoich zamierzeń ale do dnia dzisiejszego nic nie zrobili. Prezes Stowarzyszenia nie pojawił 
się na zaproszenie Komisji Rolnictwa /…/ i nie złożył informacji. W takiej sytuacji nie można 
się pytać, czy możemy postąpić tak, czy nie. 
 
Przewodniczący RM powtórzył, że zaproponowana opcja jest według niego właściwa i jest 
zdecydowanie „na tak” ale jednocześnie nie chciałby aby decyzja została podjęta wbrew 
obowiązującym w tym zakresie procedurom. 
 
Rady Piłka przypomniał, że radni w tej chwili mają jedynie zaopiniować samą intencję  
i upoważnić tym samym Burmistrza do przedstawienia takiej propozycji Marszałkowi.  
 
Radny Wilczyński był zdania, że skoro KSK przez tyle czasu nic nie zrobiło, należy 
spróbować przekazać obiekt w inne ręce i sprawdzić jak będzie to działało. 
 
Radna Witczak podniosła, że pismo, o którym mówił Burmistrz, winno również zawierać 
stosowną argumentację. Pan Witkowski argumentował Więcbork, jako siedzibę, wskazując że 
jest to centrum turystyczne. Poza tym z jej punktu widzenia, jako pracownika Parku 
zajmującego się edukacją, lokalizacja budynku kościoła jest  lokalizacją bardzo komfortową. 
Obiekt jest w mieście i jest dostępny, w pobliżu jest jezioro i park oraz duża sala w pobliskim 
Lasku Miejskim. Te rzeczy jej zdaniem należałoby wyeksponować. W proponowanej przez 
Dyrektora KPK lokalizacji, jak się okazuje, jest siedlisko żmij, więc trudno w takiej sytuacji 
mówić o wycieczkach ekologicznych z dziećmi w taki teren. 
 
Przewodniczący Komisji  zamknął dyskusję w temacie i przeszedł do głosowania propozycji 
złożonej przez Burmistrza Więcborka, a dotyczącej zaoferowania  Marszałkowi 
Województwa na siedzibę Krajeńskiego Parku Krajobrazowego, budynku na ulicy Rybackiej 
w Więcborku. 
 

 
Opinia jednogłośnie pozytywna 

 
 
Radna Witczak poruszyła również sprawę termomodernizacji budynku MGOK. Mówiła, że 
wie, iż temat ten z takich, czy innych przyczyn upadł ale wie również, że Dyrektor stara się  
o dofinansowanie na to zadanie z innych źródeł. Pytała w związku z tym, czy jest jakakolwiek 
szansa na to, że jeżeli uda się to dofinansowanie Dyrektor zdobyć,  by Gmina zapewniła 
wkład własny. 
 
W poniedziałek będziemy mieli z Panią Dyrektor spotkanie, bo pewne sprawy musimy sobie 
powyjaśniać. Wtedy odniesiemy się do Pani pytania – mówiła Zastępca Burmistrza 
Więcborka. 
 
Z drugiej też strony, żeby formalne rzeczy były jak należy. Wyszła kwestia, że budynek 
MGOK nie jest własnością Ośrodka Kultury ale własnością Gminy. Pytanie, kto tak naprawdę 
powinien wnioskować o te środki? – radna Witczak. 
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Czy przez to upadł wniosek Pan Dyrektor? – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
Nie przez to ale czy na przykład nie ułatwiłoby to sprawy, gdyby Gmina wystąpiła o te środki 
– radna Witczak. 
 
Nie chciałbym przypominać, że w zeszłym roku właśnie na Komisji Budżetu /…/ mówiono  
o liście rezerwowej zadań do budżetu Gminy i pierwszą rzeczą na tej liście miała być właśnie 
termomodernizacja – Przewodniczący Komisji. 
 
Tak, jeżeli projekt zostałby dofinansowany – Zastępca Burmistrza Więcborka. 
 
Przewodniczący Komisji zamknął dyskusję. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Prot. I. Mrozek 
 

Przewodniczący Komisji 
                                                                                   Budżetu i Finansów 
 
                                                                          /-/        Waldemar Kuszewski 
 


